
ZÁPISNICA č. 15 zo zasadnutia Komisie pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie 

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto konaného dňa 07 .09.2020 

Prítomní: 

Ing. arch. Ľubomír Boháč 

Mgr. arch. Miroslav Vrábel 

Ing. Matej Vagač 

Mgr. Anna Dojčanová 

Ing. Dáša Šuleková, PhD. 

doc. Andrej Botek, Ing. arch. Mgr. PhD. 

Program komisie: 

Pozvaní hostia: 

JUDr. Hahnová Iveta 

RNDr. Anna Calpašová 

Igor Kucej 

1. Informácia o stave rekonštrukčných prác Esterházyho paláca na Kapitulskej ulici 
2. Prezentácia komunitnej záhrady - Radlinského 
3. Ruské koleso na nábreží - oboznámenie so stanoviskami KPÚ a Hl. mesta Bratislavy 
4. Požiadavka na navýšenie rozpočtu pre údržbu zariadení parkov Starého Mesta 
5. Rôzne 

Bod č. 1 - Informácia o stave rekonštrukčných prác Esterházyho paláca na Kapitulskej ulici 

V tomto bode pán Boháč informoval prítomných poslancov o rekonštrukcii Esterházyho paláca. Pri 

jeho obnove sa plánuje napojenie stavby na Staromestskú ulicu, z ktorej sa bude vykonávať 

zásobovanie a vjazd do podzemného parkovania. Tento projekt bude realizovaný s otvoreným 

nádvorím smerom do Kapitulskej ulice. Vybudovaných bude 130 parkovacích miest zakladačového 

typu. Vjazd bude zo Staromestskej ulice, odkiaľ sa zostúpi do prvého podlažia, v ktorom budú autá 

nasmerované do zakladačov. 

Bod č. 2 - Prezentácia komunitnej záhrady- Radlinského 

Tento bod otvoril pán Kucej zakladateľ občianskeho združenia Babie leto, ktorý plánuje realizáciu 

projektu komunitnej záhrady na Radlinského ulici. V danej lokalite bol rea lizovaný prieskum 

v spolupráci s pánom Gajdošom, v ktorom 99% respondentov podporilo predmetný projekt. Následne 

boli do projektu zapracované pripomienky obyvateľov. Momentálne je priestor zarastený burinou 

a rastú tam náletové dreviny. 

Pani Calpašová upozornila poslancov, že hlavné mesto požiadalo o tento priestor z dôvodu presádzania 

stromov z Kollárovho námestia. Zatiaľ žiadosť o presadenie drevín do zadnej časti pozemku je 

predmetom emailovej komunikácie. 

Pán Boháč namietal, že poskytnutím možnosti presádzania stromov na daný pozemok obmedzujeme 

pozemok mestskej časti, ktorý môže byť použitý na iný projekt. Už niekoľko zasadnutí komisia rieši 

projekt komunitnej záhrady, ktorý má byť realizovaný na predmetnom pozemku. 

Pán Vagač poznamenal, že osobne komunikoval s pani starostkou, ktorá vyjadrila súhlas s realizáciou 

dočasného projektu občianskeho združenia Babie leto. Pripomenul, že komisia sa zaoberá týmto 

projektom už pol roka. Keby magistrát požiadal o presadenie drevín začiatkom roka, neprebiehali by 

práce na projekte komunitnej záhrady (prieskum obyvateľov, zapracovanie požiadaviek, prerábanie 

projektu podľa požiadaviek obyvateľov a komisie). 

Pán Botek sa dopytoval, že v akom počte a kedy by malo byť realizované presádzanie drevín. Pani 

Calpašová odpovedala, že predbežne je naplánované na budúci rok a v maximálnom počte 4 kusov. 

Pán Botek navrhol, aby pokračoval projekt komunitnej záhrady s prihliadnutím na možné presádzanie 



štyroch kusov drevín. Pán Boháč upozornil, že môže nastať problém, ak sa vzrastlé dreviny budú 

presádzať do tohto špecificky úzkeho priestoru. Bude zložité dodržať vhodné výsadbové vzdialenosti 

medzi jednotlivými drevinami. Pán Vagač doplnil, že aj pri realizácii projektu komunitnej záhrady, 

napríklad pri hÍbení jám, môže dôjsť k poškodeniu koreňovej sústavy presadených drevín. 

Pán Vrábeľ poznamenal, že v zadnej časti nebude realizovaná výstavba, a teda v týchto priestoroch by 

bo la možná výsadba presadených drevín z Ko llárovho námestia. 

Pán Boháč doplnil, že v danom priestore by bolo vhodné vypracovanie štúdie. 

Pán Vagač namietal, že v danom priestore sa majú realizovať iba veci dočasného charakteru, do 

ktorého presádzanie stromov určite nepatrí. 

Pani Calpašová pripomenula poslancom, že možnosť presádzania drevín na daný pozemok je len na 

úrovni komunikácie s magistrátom. Pán Boháč doplnil, že projekt Babieho leta je adekvátny do tejto 

loka lity a komisia nesúhlasí, aby bo l pozemok ponúknutý na presádzanie drevín z Ko llárovho námestia. 

Pán Kucej odporučil prítomným, aby sa prišli pozrieť na daný pozemok a jeho parametre. Pozemok je 

extrémne úzky a je problém na ňom realizovať akýkoľvek projekt. Občia nske združenie prišlo 

s iniciatívou na zveľadenie tohto priestoru do doby, kým mestská časť nerozhodne, aký projekt sa bude 

na danom území realizovať. 

Bod č. 3 - Ruské kolo na nábreží - oboznámenie sa so stanoviskami KPÚ a Hl. mesta Bratislavy 

Pán Vagač otvoril tento bod s informáciou, že bol podaný podnet na Krajský pamiatkový úrad vzhľadom 

nato, že mestská časť porušila zásady stanovené pamiatkovým úradom. Pána Vagača zaujímalo, či sa 

prednosta miestneho úradu zaoberá uzneseniami z komisie pre územné plánovanie, miestny rozvoj 

a životné prostredie. Pani Hah nová informovala poslancov, že ruské ko lo končí dňa 30.09. V stanovisku 

Krajského pamiatkového úradu bolo uvedené, že na predmetnom pozemku sa nemajú realizovať 

projekty trvalého charakteru. V minulosti pracovníčka z kancelárie prednostu sledovala zápisnice zo 

zasadnutí komisií a upozorňovala prednostu, ak sa plnenie týkalo jeho kancelárie. Pani Hahnová 

prisľúbila preverenie aktuá lneho stavu. 

Pán Boháč poznamenal, že by komisia ocenila, ak by na prijaté uznesenia dostávala písomnú spätnú 

väzbu v zmysle, že kto sa na úrade zaoberal uznesením a aké bolo stanovisko k predmetnému 

uzneseniu. 

Stanovisko k bodu č. 3: 

Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie vzniesla požiadavku na 

preverenie uznesení z obdobia od 09/2019 do 09/2020 - v akom štádiu sú predmetné uznesenia 

plnené a kto je zodpovedný za ich plnenie. 

Bod č. 4 - Požiadavka na navýšenie rozpočtu pre údržbu zariadení parkov Starého Mesta 

Tento bod odprezentova l za pani Parnickú pán Vagač, ktorý informoval prítomných o poškodení plota 

v parku na Belopotockého ulici. Nakoľko je zničené oplotenie, dochádza k poškodzovaniu vnútorných 

prvkov. Pán Vagač sa taktiež zaujíma l, ako napreduje údržba zelene a výsadba drevín. Pani Calpašová 

odpovedala, že ku každej výsadbe je potrebné stanovisko vlastníka pozemku (magistrátu hl. mesta 

Bratislavy). 

Poslanci prerokovali jednotlivé body, ale nakoľko Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj 

a životné prostredie nebola uznášania schopná, ani k jednému bodu nebolo prijaté uznesenie. 

V Bratislave dňa 07.09.2020 

čas zahájenia komisie : 15:30 hod. 

Čas ukončenia komisie : 17:00 hod. 

Predseda komisie: 
Zapisovateľ komisie: Mgr. Diana Ambrusová , 


